
 

   

 

ZAŁĄCZNIK 04.1. PODSUMOWANIE Z PROCESU PARTYCYPACJI 

 

Tytuł projektu: Szlak Maryjny 

Partner wiodący projektu (PW): Preszowski Kraj Samorządowy (PSK), Republika 
Słowacka 

Partnerzy projektu (PP): 

1. P1: województwo podkarpackie, PL 
2. P2: województwo małopolskie, PL 
3. P3: Kościół Rzymskokatolicki, parafia Lewocza, SK 
4. P4: miasto Lewocza, SK 
5. P5: Północny Wschód Słowacji – Regionalna Organizacja Turystyczna 

[Severovýchod Slovenska – Krajská organizácia cestovného ruchu], SK 
6. P6: Kościół Rzymskokatolicki, parafia pw. św. Iwona i Matki Bożej Uzdrowicielki 

  Chorych, PL 

Interesariusze uczestniczący w procesie partycypacji: 

W całym procesie partycypacji wzięło udział wiele podmiotów zainteresowanych 
składanym projekt. Zgłoszone przez nie pytania, sugestie i uwagi pozwoliły 
udoskonalić koncepcję projektu. W partycypacji uczestniczyli przedstawiciele różnych 
organizacji, instytucji, stowarzyszeń, klubów, a także poszczególni mieszkańcy 
miejscowości, w których będzie realizowany projekt i pielgrzymi odwiedzający dane 
miejsca pielgrzymkowe. 

Poniżej zamieszczamy listę najważniejszych interesariuszy, których udział w tym 
procesie i realizowanych w ramach niego działaniach został udokumentowany, a więc 
mieli wpływ na ostateczny kształt projektu. 

W proces partycypacji zaangażowanych było 32 interesariuszy po stronie 
słowackiej i 11 interesariuszy po stronie polskiej. 

Ze słowackiej strony: 

przedstawiciele samorządów i organizacji: 

1. gmina Šašová 
2. gmina Hertník 
3. gmina Mníšek nad Popradom 
4. gmina Tichý Potok 
5. gmina Klčov 
6. gmina Spišský Štvrtok 
7. gmina Beharovce 
8. gmina Doľany 
9. gmina Nová Ľubovňa 
10. gmina Jakubany 
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11. miasto Veľký Šariš 

 

12. Lokalna Organizacja Turystyczna Północny Spisz Pieniny 
13. Lokalna Organizacja Turystyczna Region Šariš 
14. Lokalna Organizacja Turystyczna Region Wysokie Tatry 
15. Lokalna Organizacja Turystyczna Horný Zemplín 
16. Lokalna Organizacja Turystyczna Šariš – Bardejov 
17. Lokalna Organizacja Turystyczna Wysokie Tatry – Podhorie 
18. Lokalna Organizacja Turystyczna Tatry – Spisz – Pieniny 

 

19. Klub Słowackich Turystów Spišské Bystré 
20. stowarzyszenie MAS [Miestna akčná skupina – Lokalna Grupa Działania] LEV, o.z. 
21. Združenie turizmu [Towarzystwo Turystyczne] Lewocza, Telovýchovná jednota 

[Towarzystwo Gimnastyczne] Javorinka Lewocza 
22. Združenie kresťanských seniorov a občanov Slovenska [Stowarzyszenie 

Chrześcijańskich Seniorów i Obywateli Słowacji], Lewocza 
23. Szkoła Podstawowa im. Gašpara Haina w Lewoczy – dyrektor, przewodnik 

miejski po Lewoczy 
24. Zarząd Parku Narodowego Słowacki Raj 
25. Stowarzyszenie AETERNAS 
26. stowarzyszenie OZ Cyklo Spiš Lewocza, stowarzyszenie OZ Zelená hliadka 

Lewocza 
27. Muzeum Szkolnictwa Specjalnego w Lewoczy 
28. Online Bardejov – niezależny portal informacyjny 
29. Salezjanie Don Bosco – prowincja słowacka 
30. Vojenské lesy a majetky SR [Lasy i Mienie Wojskowe Republiki Słowackiej] 
31. stowarzyszenie Cyklovňa, o.z. 
32. Združenie pre rozvoj horskej cyklistiky [Stowarzyszenie na rzecz Rozwoju 

Kolarstwa Górskiego] 

 

 

Po polskiej stronie: 

1. Grupa św. Jana Pawła II 
2. Stowarzyszenie Przyjaciół Iwonicza-Zdroju 
3. Ruch Światło Życie 
4. Młodzież z Iwonicza-Zdroju 
5. Parafialna Rada Duszpasterska w parafii pw. św. Iwona i Matki Bożej 

Uzdrowicielki Chorych 
6. Klub Seniora „SAMI SWOI” 
7. Fundacja „Klucz Kobylański” 
8. gmina Iwonicz-Zdrój 
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9. Muzeum Dom Rodzinny Ojca Świętego Jana Pawła II w Wadowicach 
10. Bieszczadzki Park Narodowy 
11. Urząd Miasta Rzeszowa 

Proces partycypacji był częścią przygotowania wniosku o dofinansowanie projektu 
pt. Szlak Maryjny i złożony był z rozmaitych działań skierowanych do różnych 
interesariuszy. 

Głównym celem całej partycypacji było poinformowanie interesariuszy oraz ogółu 
społeczeństwa o planowanym projekcie, a także zaproszenie do udziału w tym 
procesie. Przeprowadzono ankietę, na podstawie której zebrano sugestie 
i propozycje dotyczące przygotowania projektu. Następnie poprosiliśmy 
interesariuszy, żeby włączyli się w poszczególne działania zgodnie z profilem ich 
zainteresowań i możliwościami, a równocześnie stworzyliśmy szersze i bardziej 
zindywidualizowane możliwości dyskusji oraz współpracy. 

W kolejnych częściach niniejszego podsumowania opisujemy instrumenty, z których 
korzystaliśmy oraz metody partycypacji, a także zamieszczamy zestawienie 
najważniejszych uwag wraz z naszymi stanowiskami wobec nich. 

Częścią podsumowania jest również odrębny dokument zawierający uzupełniające 
materiały, czyli screeny ekranu, odsyłacze i zdjęcia ilustrujące przebieg całego 
procesu partycypacji, który jest dostępny w formie załącznika SVMP – Aneks. 

 

I. INTERNETOWA PREZENTACJA PROJEKTU I KONSULTACJE ON-LINE: 
1. Czas trwania konsultacji on-line: 14.11-02.12.2024 r. 
2. Zakres konsultacji on-line: 

a) Prezentacja projektu w internecie 

Prezentacja projektu w internecie połączona z internetowym badaniem ankietowym. 

Przedstawienie podstawowych informacji na temat projektu w formie tekstu 

opisowego, plakatu i banneru on-line. Prezentacja została zamieszczona na stronach 

internetowych partnera wiodącego, jego profilach w mediach społecznościowych, 

a także na stronach internetowych i profilach w mediach społecznościowych 

partnerów oraz innych podmiotów po polskiej i słowackiej stronie. Linki 

do zamieszczonej w internecie prezentacji znajdują się w dalszej części tekstu. 

Prezentacja została opublikowana z formie dwujęzycznej. 

W prezentacji zamieszczono także zaproszenie do udziału w badaniu ankietowym on-

line, które jest częścią procesu partycypacji. Ankieta on-line składała się z 3 bloków: 

dane identyfikacyjne interesariuszy, sugestie i uwagi oraz ochrona danych osobowych, 

a wypełniło ją 35 respondentów (27 ze Słowacji i 8 z Polski). Prezentacja zamieszczona 

na stronach internetowych była ogólnodostępna, a w badaniu ankietowym wzięli 

udział interesariusze reprezentujący pielgrzymów, lokalnych mieszkańców, a także 

https://storagepsk.vucpo.sk:5001/sharing/opAws8Obn
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mieszkańców miejscowości leżących na terenie, na którym będzie realizowany projekt 

i lokalnych organizacji turystycznych. 

 

Wyniki ankiety zostały opracowane w podziale na poszczególne pytania, przy czym 

staraliśmy się zebrać najważniejsze propozycje, stanowiska i sugestie respondentów. 

Poniżej podajemy wybrane najciekawsze odpowiedzi na pytania, które uwzględniliśmy 

w koncepcji projektu. 

• Jaką ogólną spodziewaną korzyść osiągną interesariusze w wyniku realizacji 

projektu Szlak Maryjny ? – najczęściej odpowiadano: zwiększenie liczby osób 

odwiedzających region, podniesienie jakości usług, modernizacja 

infrastruktury i ogólny rozwój turystyki, w tym turystyki pielgrzymkowej. 

• Na pytanie „Jakie elementy infrastruktury lub usługi Pani/Pana zdaniem mogłyby 

najlepiej wesprzeć rozwój turystyki pielgrzymkowej?" respondenci najczęściej 

odpowiadali, że potrzebne jest zaplecze dla pielgrzymów, zapewnienie 

dostępu do obiektów sakralnych i schronisk przez cały rok, co wyraźnie 

poprawiłoby komfort odwiedzających oraz pogłębiło doznania oferowane przez 

turystykę pielgrzymkową. 

• Na pytanie „Które SMART rozwiązania Pani/Pana zdaniem najskuteczniej wzmocnią 

doznania pielgrzymów i trwałość całego projektu?” respondenci najczęściej 

odpowiadali, że: aplikację mobilną, terminale z treściami edukacyjnymi 

oraz elektroniczne tablice informacyjne uważają za kluczowe rozwiązania 

umożliwiające większą interaktywność, podniesienie poziomu wiedzy 

i komfortu pielgrzymów, a równocześnie wspierające nowoczesne i 

zrównoważone podejście do projektu. 

• Na pytanie „Jakie konkretne informacje lub funkcje powinna posiadać mobilna 

aplikacja dla pielgrzymów?" respondenci najczęściej odpowiadali, że chętnie 

widzieliby informacje o historii i ciekawostkach związanych z kulturą, 

dostępnych w pobliżu usługach oraz opis danego miejsca, ponieważ 

to by im pomogło jeszcze lepiej poznać odwiedzane miejsca i efektywniej 

zaplanować swoją pielgrzymkę. 

• Na pytanie „Czy Pani/Pana zdaniem w miejscach pielgrzymkowych powinny być 

terminale informacyjne?" niemal dwie trzecie respondentów odpowiedziało 
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tak, co potwierdza zainteresowanie nowoczesnymi formami udzielania 

informacji bezpośrednio na miejscu. 

• Przy pytaniu „Jakie informacje powinny w nich być?" najczęściej powtarzały się 

trzy tematy: 

1. Historia i ciekawostki związane z miejscem pielgrzymkowym 

▪ Informacje o historii, genezie i powstaniu miejsca 

pielgrzymkowego 

▪ Przegląd wydarzeń i ciekawostek historycznych 

▪ Współczesne znaczenie religijne i jego kontekst 

2. Informacje praktyczne dla pielgrzymów 

▪ Mapa terenu, trasy, oznakowanie miejsc do odpoczynku, WC, 

prysznice i noclegi 

▪ Informacje o obiektach noclegowych i gastronomicznych 

▪ Godziny mszy, daty pielgrzymek, godziny otwarcia 

3. Informacje o okolicy i wirtualny przewodnik 

▪ Informacje o regionie, innych atrakcjach i ciekawostkach w okolicy 

▪ Możliwość dotarcia do innych tras i miejsc 

▪ Wielojęzyczny wirtualny przewodnik 

• W przypadku pytania „Jakiego typu transgraniczne wydarzenia kulturalne powinny 

być częścią projektu?” wybraliśmy spośród odpowiedzi trzy najczęściej 

powtarzające się typy transgranicznych wydarzeń kulturalnych: 

1. Działania o wymiarze religijnym i duchowym 

▪ Wspólne pielgrzymki i modlitwy 

▪ Festiwale Maryjne i pielgrzymki parafialne 

▪ Zwiedzanie miejsc o znaczeniu religijnym, np. wycieczki 

do sanktuariów maryjnych 

2. Wydarzenia kulturalne i artystyczne 

▪ Koncerty (muzyka sakralna, koncerty akustyczne) 

▪ Przedstawienia teatralne o tematyce religijnej 

▪ Warsztaty artystyczne i rzemieślnicze typowe dla regionów Polski 

oraz Słowacji 

3. Działania tradycyjne i interaktywne 
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▪ Zwiedzania tematyczne, spacery historyczne i wykłady 

▪ Wspólne działania folklorystyczne, targi i festiwale kulinarne 

▪ Warsztaty interkulturowe i projekty artystyczne. 

 

Podane tematy odzwierciedlają najczęstsze preferencje oraz zainteresowania 

uczestników związane z rozwojem duchowym, kulturalnym i społecznym. 

• W przypadku pytania „Jakie działania lub innowacje mogą zwiększyć atrakcyjność 

turystyki pielgrzymkowej wśród społeczeństwa, w tym wśród młodzieży?” 

z odpowiedzi wynikało, że atrakcyjność turystyki pielgrzymkowej wśród szeroko 

rozumianego społeczeństwa, w tym młodych osób, mogłyby wyraźnie zwiększyć 

imprezy sportowe, na przykład pielgrzymki rowerowe, które łączą ruch 

na świeżym powietrzu z przeżyciami duchowymi. Następnie mogłyby to być 

festiwale tematyczne łączące w atrakcyjny sposób elementy kultury i religii, 

a także działania wolontariackie stwarzające możliwości aktywnego 

uczestniczenia w życiu i rozwoju miejsc pielgrzymkowych. Działania te mogłyby 

przyciągnąć rozmaite grupy docelowe oraz nowych odwiedzających. 

Oprócz udzielenia odpowiedzi na przygotowane pytania interesariusze mogli zgłaszać 

dowolne pomysły lub uwagi. Najważniejsze z nich podajemy w części III Zestawienie 

zgłoszonych uwag/pytań/sugestii do projektu wraz z odpowiedziami. 

Interesariuszom, którzy nie mogą korzystać z internetu, umożliwiono przesyłanie 

sugestii i pomysłów pocztą lub za pośrednictwem skrzynki zbiorczej. Działanie to 

opisujemy dokładniej w części II Dodatkowe formy partycypacji. 

Po zamieszczeniu prezentacji na stronach internetowych na bieżąco publikowano 

informacje i fotografie przedstawiające przebieg procesu partycypacji. 

 

Odsyłacze do stron internetowych, na których zamieszczono prezentację na temat 

projektu: 

• Svätomariánska púť 

• Szlak Maryjny - PSK 

• Výzva Svätomariánska púť - PSK 

https://psk.sk/domov/samosprava/projekty/svatomarianska-put/
https://psk.sk/pl/szlak-maryjny/
https://psk.sk/domov/samosprava/projekty/svatomarianska-put/vyzva-svatomarianska-put/
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• Príprava nového cezhraničného projektu: Svätomariánska púť | Severovýchod 

Slovenska | Kraj unikátov 

• Príprava projektu Svätomariánska púť - Svätomariánska púť 

• Szlak Maryjny – konsultacje projektu w ramach Programu Interreg Polska – 

Słowacja 2021-2027 » Małopolska 

• Portal Samorządu Województwa Podkarpackiego - Prezentacja projektu z 

zakresu turystyki i turystyki pielgrzymkowej 

• Svätomariánska púť - príprava projektového zámeru | Lewocza 

• Svätomariánska púť – Rímskokatolícka cirkev, farnosť LEWOCZA 

• IWONICZ_ZDROJ 

 

Odsyłacze do dodatkowo zamieszczonych informacji na temat koncepcji projektu: 

• Turystyka » Małopolska 

• Facebook PSK - O Cykloturistike na Svätomariánskej púti 

• Facebook PSK – VÝZVA - pošlite nám svoje podnety k projektu Svätomariánska 

púť (19.11.2024) 

• Facebook PSK - Zapojte sa do procesu prípravy svätomariánskej púť (14.11.2024) 

• Facebook mesto Lewocza - Zapojte sa do prípravy nového cezhraničného 

projektu Svätomariánska púť! 

• Facebook Mesto Lewocza Svätomariánska púť – príprava projektového zámeru 

(14.11.2024) 

• Facebook Svätomariánska púť - Výzva na zasielanie podnetov a pripomienok k 

návrhu projektu Svätomariánska púť (18.11.2024) 

• Teraz.sk - Prešovský kraj pripravuje aktivity pre rozvoj pútnického turizmu 

• Týždenník Slovenka - Pútnický turizmus spája duchovno s pohybom (24.10.2024) 

 

b) Prezentacja projektu w formie informacji przesyłanej e-mailem 

Podstawowe informacje na temat projektu, plakat informacyjny i zaproszenie 

przesłaliśmy na adresy e-mail partnerów, organizacji i interesariuszy. 

Zaprosiliśmy między innymi: 

• towarzystwa turystyczne, 

• lokalne organizacje turystyczne, 

https://www.severovychod.sk/clanok/priprava-noveho-cezhranicneho-projektu-svatomarianska-put/
https://www.severovychod.sk/clanok/priprava-noveho-cezhranicneho-projektu-svatomarianska-put/
https://svatomarianskaput.sk/priprava-projektu-svatomarianska-put/
https://www.malopolska.pl/urzad-marszalkowski/departamenty/departament-turystyki/szlak-maryjny-konsultacje-projektu-w-ramach-programu-interreg-polska-slowacja-20212027
https://www.malopolska.pl/urzad-marszalkowski/departamenty/departament-turystyki/szlak-maryjny-konsultacje-projektu-w-ramach-programu-interreg-polska-slowacja-20212027
https://podkarpackie.pl/index.php/promocja/aktualnosci/prezentacja-projektu-z-zakresu-turystyki-i-turystyki-pielgrzymkowej
https://podkarpackie.pl/index.php/promocja/aktualnosci/prezentacja-projektu-z-zakresu-turystyki-i-turystyki-pielgrzymkowej
https://www.levoca.sk/aktuality/2024/svatomarianska-put-priprava-projektoveho-zameru/
https://www.farnostlevoca.sk/svatomarianska-put/
https://iwoniczzdroj.przemyska.pl/
https://www.malopolska.pl/dla-mieszkanca/turystyka
https://www.facebook.com/presovskykraj/posts/pfbid02eAd89aKNYyvnSKgVgWNz9rBQRumLW7ABm1MmX2yGnhPPhNyN5rqVWGQzW3a72tHel
https://www.facebook.com/presovskykraj/posts/pfbid02Jc9a92VSoqEV69pty3xBovtzYPrtNSSnPcJ4XYUxPgTND8TG5jsbsdRZZw2YfiJsl
https://www.facebook.com/presovskykraj/posts/pfbid02Jc9a92VSoqEV69pty3xBovtzYPrtNSSnPcJ4XYUxPgTND8TG5jsbsdRZZw2YfiJsl
https://www.facebook.com/presovskykraj/posts/pfbid0xfiscybvJX3u7bVAi2fMwSTSnQqsRqa7SPimBv6E4ThfPAJdNG143mgedtHU19ePl
https://www.facebook.com/mestolevoca/posts/pfbid0j3hPr7VNKJrUjLQhgtvf43v8mrARVCsgHC9FBfcL6veJpLSiT7aquEQ8yCgje1AMl
https://www.facebook.com/mestolevoca/posts/pfbid0j3hPr7VNKJrUjLQhgtvf43v8mrARVCsgHC9FBfcL6veJpLSiT7aquEQ8yCgje1AMl
https://www.facebook.com/mestolevoca/posts/pfbid02SbrXXZ6WfaPPwZf6B4CAPygNjEFVCG8vj7v6k5pD7kEiyWkf64xEHJVegBDXG6Jcl
https://www.facebook.com/mestolevoca/posts/pfbid02SbrXXZ6WfaPPwZf6B4CAPygNjEFVCG8vj7v6k5pD7kEiyWkf64xEHJVegBDXG6Jcl
https://www.facebook.com/svatomarianskaput/posts/pfbid02REZucRA8fjMcXW4JQV3nbCnC6xyjunseRpsVYRYChhZV35jKN9hB5QDcpNFUV3vZl
https://www.facebook.com/svatomarianskaput/posts/pfbid02REZucRA8fjMcXW4JQV3nbCnC6xyjunseRpsVYRYChhZV35jKN9hB5QDcpNFUV3vZl
https://www.teraz.sk/spravy/presovsky-kraj-pripravuje-aktivity-pre/838277-clanok.html
https://www.zenskyweb.sk/putnicky-turizmus-spaja-duchovno-s-pohybom/
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• zainteresowane gminy, przez które przechodzi Szlak Maryjny – Lewoczę, 

Ľutinę, Litmanovą, Gaboltov, 

• parafie w Lewoczy, Ľutinie, Litmanovej, Gaboltovie. 

Częścią prezentacji było zaproszenie do udziału w partycypacji w formie 

badania ankietowego on-line. Był to taki sam kwestionariusz jak w przypadku 

prezentacji zamieszczonej na stronach internetowych. Zebrane odpowiedzi 

znajdują się w punkcie a). 

c) ……………………….. 
d) ……………………….. 

II. INNE DODATKOWE FORMY PARTYCYPACJI (należy wypełnić, jeśli zostały 
przeprowadzone): 

1. Forma i czas trwania: 06.07-02.12.2024 r. 
2. Zakres dodatkowych form partycypacji: 

a) Stoisko konsultacyjne z kwestionariuszami ankietowymi 

Chcąc zwiększyć dostępność partycypacji i możliwości uczestniczenia w konsultacjach, 
stworzyliśmy stoiska konsultacyjno-promocyjne projektu przeznaczone nie tylko dla 
pielgrzymów, ale także dla ogółu społeczeństwa. Stoiska te były miejscami, w których 
uczestnicy pielgrzymki mogli zapoznać się z informacjami i materiałami promocyjnymi, 
a równocześnie zgłosić swoje uwagi, pytania lub sugestie dotyczące projektu. Mogli 
przedyskutować swoje pomysły ze specjalistami, a równocześnie wziąć udział 
w badaniu ankietowym uczestników pielgrzymki. Informacje zwrotne 
przekazywane przez pielgrzymów (uczestników pielgrzymki) zbieraliśmy 
w następujących 4 miejscach: 

• w Lewoczy na Górze Maryjnej 06-07.07.2024 r.; 

• w Gaboltovie 20-21.07.2024 r.; 

• w Litmanovej na górze Zvir 04.08.2024 r.; 

• w Ľutinie 18.08.2024 r. 

Zbieraliśmy dane od uczestników pielgrzymki za pomocą kodów QR na platformie 
internetowej ArcGIS. Łącznie zebraliśmy w tych miejscach 155 opinii (informacji 
zwrotnych). Z całego badania wynikało, że powinniśmy dokończyć budowę chodników, 
zająć się naprawami dróg i rozbudową parkingów, niestety postulaty te nie wpisują się 
w działania kwalifikowalne programu. Najistotniejsze uwagi i sugestie są 
przedstawione w znajdującej się poniżej tabeli. Fotografie ze stoiska konsultacyjnego 
w poszczególnych miejscach pielgrzymkowych są w załączniku „SVMP-Aneks”. 
Informacje zwrotne uzyskane od odwiedzających zostały przeanalizowane 
i zamieszczone na panelu z mapą pod niniejszym linkiem Výsledky dotazníkového 
prieskumu návštevníkov PSK - Dashboard návštevníci v kraji 
(https://samosprava.maps.arcgis.com/apps/dashboards/4b4383d148da4d699b7be606377
579d8) 
https://samosprava.maps.arcgis.com/apps/dashboards/4b4383d148da4d699b7be606377
579d8) 

https://samosprava.maps.arcgis.com/apps/dashboards/4b4383d148da4d699b7be606377579d8
https://samosprava.maps.arcgis.com/apps/dashboards/4b4383d148da4d699b7be606377579d8
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b) Spotkanie konsultacyjne z członkami Grupy św. Jana Pawła II 

Spotkanie konsultacyjne z członkami Grupy św. Jana Pawła II odbyło się 4 listopada 
2024 r. w parafii rzymskokatolickiej pw. św. Iwona i Matki Bożej Uzdrowicielki 
Chorych. Parafia zaprosiła członków Grupy św. Jana Pawła II do udziału 
w przygotowaniu wniosku o dofinansowanie oraz przyszłych działaniach 
realizowanych w ramach projektu pt. Szlak Maryjny. W spotkaniu, na którym 
prezentowano projekt, uczestniczyło 5 osób. W kolejnej części III Zestawienie 
zgłoszonych uwag/pytań/sugestii do projektu wraz z odpowiedziami podajemy wybrane 
najważniejsze opinie zgłoszone przez uczestników spotkania. 

c) Spotkanie konsultacyjne z Towarzystwem Przyjaciół Iwonicza-Zdroju 

Dnia 5 listopada 2024 r. odbyło się w parafii rzymskokatolickiej pw. św. Iwona i Matki 
Bożej Uzdrowicielki Chorych spotkanie konsultacyjne z członkami Towarzystwa 
Przyjaciół Iwonicza-Zdroju. W spotkaniu, na którym prezentowano projekt, 
uczestniczyło 15 osób. Konsultacje zorganizowano, by zaangażować ich uczestników 
w działania związane z przygotowaniem projektu pt. Szlak Maryjny. Wybrane opinie są 
podane w kolejnej części III Zestawienie zgłoszonych uwag/pytań/sugestii do projektu 
wraz z odpowiedziami. 

d) Indywidualne spotkania konsultacyjne i badania prowadzone wśród 
młodzieży w Iwoniczu-Zdroju 

Indywidualne konsultacje, podczas których prezentowano projekt, odbyły się 
6 listopada 2024 r. w parafii rzymskokatolickiej pw. św. Iwona i Matki Bożej 
Uzdrowicielki Chorych. Parafia zaprosiła młodzież do udziału w przygotowaniu 
projektu pt. Szlak Maryjny. W spotkaniu wzięło udział łącznie 5 osób. Wybrane opinie 
zostały podane w kolejnej części III Zestawienie zgłoszonych uwag/pytań/sugestii 
do projektu wraz z odpowiedziami. 

e) Wywiady indywidualne (konsultacje) – Parafialna Rada 
Duszpasterska 

Indywidualne wywiady (konsultacje) z członkami Parafialnej Rady Duszpasterskiej 
odbyły się 7 listopada 2024 r. w parafii rzymskokatolickiej pw. św. Iwona i Matki Bożej 
Uzdrowicielki Chorych. Parafia zaprosiła członków Parafialnej Rady Duszpasterskiej 
do udziału w przygotowaniu wniosku o dofinansowanie projektu pt. Szlak Maryjny 
i planowaniu działań, które mają być w ramach niego realizowane. W spotkaniu wzięło 
udział łącznie 5 osób, a ich najważniejsze opinie zostały podane w kolejnej części 
III Zestawienie zgłoszonych uwag/pytań/sugestii do projektu wraz z odpowiedziami. 

f) Konsultacje z członkami Klubu Seniora „SAMI SWOI” 

Parafia zaprosiła seniorów do udziału w przygotowaniu wniosku o dofinansowanie 
i działań projektu Szlak Maryjny. Spotkanie z członkami Klubu Seniora „SAMI SWOI”, 
podczas którego prezentowano projekt, odbyło się 7 listopada 2024 r. w parafii 
rzymskokatolickiej pw. św. Iwona i Matki Bożej Uzdrowicielki Chorych, a uczestniczyło 
w nim 15 osób. W kolejnej części III Zestawienie zgłoszonych uwag/pytań/sugestii do 
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projektu wraz z odpowiedziami podajemy wybrane pomysły zgłoszone przez 
uczestników spotkania. 

g) Forum Multistakeholder w Lewoczy 

Forum Multistakeholder odbyło się 19.11.2024 r. w Urzędzie Miasta w Lewoczy. 
Spotkały się na nim 23 osoby reprezentujące partnerów projektu oraz następujących 
interesariuszy: 

• Towarzystwo Turystyczne Lewocza, Towarzystwo Gimnastyczne Javorinka 
Lewocza, 

• Stowarzyszenie Chrześcijańskich Seniorów i Obywateli Słowacji, 
• Szkoła Podstawowa im. Gašpara Haina w Lewoczy – dyrektor, przewodnik 

miejski po Lewoczy, 
• Zarząd parku Narodowego Słowacki Raj, 

• Stowarzyszenie AETERNAS, 

• Stowarzyszenia OZ Cyklo Spiš Lewocza, OZ Zelená hliadka Lewocza, 
• Muzeum Szkolnictwa Specjalnego w Lewoczy. 

Podczas forum przedstawiciel partnera wiodącego podał podstawowe informacje 
na temat projektu. Następnie przedstawicie miasta Lewoczy przedstawili 
dokładniejsze informacje dotyczące działań inwestycyjnych zaplanowanych 
projektu. Po części informacyjnej odbyła się ożywiona dyskusja, w czasie której 
interesariusze zadawali pytania i zgłaszali pomysły, a partnerzy projektu udzielali 
im odpowiedzi. 

W kolejnej części III Zestawienie zgłoszonych uwag/pytań/sugestii do projektu wraz z 
odpowiedziami podajemy wybrane pomysły zgłoszone przez uczestników spotkania 

h) Spotkania konsultacyjno-prezentacyjne w Bardejovie 

Spotkania konsultacyjno-prezentacyjne w Bardejovie odbyły się dnia 11.11.2024 r. 
w ramach spotkania wyjazdowego przedstawicieli PSK i regionu Bardejova. 
Konsultacje były podzielone na dwie trzygodzinnych części, które odbyły się przed 
i po południu. 

Kontaktowy Punkt Informacyjny – przedpołudniowa część obejmowała 
spotkania z zarejestrowanymi interesariuszami z powiatu Bardejov, 
przedstawicielami gmin i różnych podmiotów społeczno-gospodarczych. 
Konsultacje odbywały się w formie indywidualnej, a uczestniczyli w nich 
interesariusze, którzy chcieli zobaczyć prezentację projektu oraz zgłosić uwagi 
i propozycje. W ramach Kontaktowego Punktu Informacyjnego rozmawialiśmy 
z wieloma interesariuszami, a 4 z nich wypełnili również formularze zgłaszania 
uwag i sugestii. Ich opinie dołączyliśmy do pozostałych formularzy wyjętych 
ze skrzynek zbiorczych. 

Stoisko prezentacyjne z materiałami informacyjnymi i promocyjnymi na temat 
projektu Szlak Maryjny było czynne w godzinach popołudniowych na rynku 
w Bardejovie. Publicznie przedstawiono podstawowe informacje na temat 
projektu, przedyskutowano też zgłoszone propozycje i sugestie. 
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i) Warsztaty dla podmiotów z branży turystycznej – lokalnych 
organizacji turystycznych działających na terenie PSK 

Był to jeden z serii warsztatów organizowanych w ramach procesu partycypacji 
w tworzeniu Koncepcji rozwoju turystyki PSK. Turystyka pielgrzymkowa jest 
jedną z gałęzi turystyki, a we wspomnianej koncepcji zostanie jej poświęcona 
odrębna część. 

Przedstawiciele lokalnych organizacji turystycznych i ich interesariusze – 
członkowie i osoby niestowarzyszone – dyskutowali na temat Projektów 
Kooperacyjnych, planowania współpracy podczas tworzenia i realizacji działań 
projektu pt. Szlak Maryjny. Warsztaty odbywały się dnia 14.11.2024 r. w Urzędzie 
PSK od godz. 9.00 do 15.00, wzięły w nich udział 42 osoby z 15 słowackich 
organizacji. 

Działania przeprowadzone podczas warsztatów: 

1. Zbieranie pozytywnych i negatywnych doświadczeń z projektu pilotażowego, 
retrospekcja. 

2. Zbieranie sugestii – oczekiwania wobec przygotowywanego projektu. 
3. Planowanie dziedzin współpracy między uczestnikami warsztatów a partnerami 

projektu, określenie działań umożliwiających osiągnięcie celów projektu. 
4. Zbieranie propozycji działań miękkich, propozycje wydarzeń o charakterze 

transgranicznym i lokalnym. 
5. Dyskusja dotycząca określenia parametrów nowej Aplikacji dla 

pielgrzymujących – jakie aplikacje są obecnie używane, możliwość połączenia, 
przykłady dobrych praktyk. 

6. Współpraca podczas tworzenia baz danych podmiotów z branży turystycznej 
w poszczególnych krainach geograficznych, planowanie partycypacyjne 
współpracy. 

Wybrane propozycje zostały podane w kolejnej części III Zestawienie zgłoszonych 
uwag/pytań/sugestii do projektu wraz z odpowiedziami. 

j) Spotkanie konsultacyjne z przedstawicielami samorządów pod 
tytułem: Samorząd a infrastruktura rowerowa na Szlaku Maryjnym 

Spotkanie odbyło się dnia 02.12.2024 r. w Urzędzie PSK i trwało 2 godziny. Jego 
celem było zachęcenie interesariuszy do udziału w procesie planowania 
infrastruktury rowerowej oraz usług świadczonych w ramach Szlaku Maryjnego. 
Zaproszono łącznie 40 przedstawicieli samorządów, w spotkaniu wzięło udział 14 
przedstawicieli ośmiu organizacji z Republiki Słowackiej. 

Było to spotkanie partnera wiodącego z: 

• przedstawicielami samorządów z terenu, na którym będzie realizowany 
projekt, 

• koordynatorem ds. turystyki rowerowej w Urzędzie PSK, 
• certyfikowanymi znakarzami tras rowerowych i zarządcami tras 

rowerowych w PSK, 
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• przedstawicielem Stowarzyszenia na rzecz Rozwoju Kolarstwa Górskiego, 
• przedstawicielem zarządcy terenu lasów wojskowych. 

Zagadnienia, o których dyskutowano: 

1. Prezentacja koncepcji projektu pt. Szlak Maryjny, ankieta badająca 
zainteresowanie współpracą w ramach projektu. 

2. Podręcznik osadzania elementów małej infrastruktury rowerowej. 
3. Metodyka rozmieszczania elementów małej infrastruktury rowerowej. 
4. Liczniki rowerów jako narzędzie zarządzania trasami rowerowymi. 
5. Znakowanie tras rowerowych. 

Obecni na spotkaniu przedstawiciele samorządów konsultowali, korzystając 
z interaktywnej mapy, którędy ma przebiegać planowana trasa rowerowa. 
Zapoznali się z Podręcznikiem osadzania elementów małej infrastruktury 
rowerowej, a także zostali poproszeni o przesyłanie propozycji rozmieszczenia 
tych elementów na swoim terenie. 

 

Wybrane propozycje podajemy w kolejnej części III Zestawienie zgłoszonych 
uwag/pytań/sugestii do projektu wraz z odpowiedziami. 

k) Skrzynki zbiorcze 

Interesariuszom, którzy nie mogą korzystać z internetu, umożliwiliśmy 
przesyłanie sugestii i propozycji pocztą na adres partnera wiodącego 
na Słowacji oraz wybranego partnera w Polsce. Wyznaczyliśmy także 
ogólnodostępne miejsca, w których umieściliśmy skrzynki zbiorcze 
z wydrukowanymi kwestionariuszami ankiety, aby interesariusze, w tym 
grupa szczególnie wrażliwa – seniorzy mogli łatwo wypełnić kwestionariusz 
i włożyć go do skrzynki zbiorczej. 

Skrzynki zbiorcze zostały umieszczone w następujących trzech miejscach: 

• Urząd PSK, Námestie mieru 2, 080 01 Prešov, SK 
• miasto Lewocza, Námestie Majstra Pavla v Lewoczi 4, 054 01 Lewocza, SK 
• parafia rzymskokatolicka pw. św. Iwona i Matki Bożej Uzdrowienia Chorych, 

Aleja Jana Pawła II 3, 38-440 Iwonicz-Zdrój, PL. 

W związku z tym, że skrzynki zbiorcze były ogólnodostępne, respondentami byli 
członkowie szeroko rozumianego społeczeństwa. Reprezentowali głównych 
interesariuszy: pielgrzymów i lokalnych mieszkańców. Zebraliśmy łącznie 46 
kwestionariuszy w formie papierowej. 

Najtrafniejsze propozycje ujęliśmy w części III Zestawienie zgłoszonych 
uwag/pytań/sugestii do projektu wraz z odpowiedziami 
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III. Zestawienie zgłoszonych uwag/pytań/sugestii do projektu wraz 
z odpowiedziami: 

Lp. Podmiot/osoba 
zgłaszająca 
uwagę/pytanie/sugestię 
(nazwa 
instytucji/społeczność 
lokalna) 

Treść zgłoszonej 
uwagi/pytania/sugestii 

Stanowisko PW/PP na 
zgłoszoną 
uwagę/pytanie/sugestię 
wraz z uzasadnieniem 

I. 2 a)  [proszę wpisać pytanie/zagadnienie z „Internetowej prezentacji projektu 
i konsultacji on-line” z pkt I.2 a) powyżej] 

1. Lokalni mieszkańcy 
Może należałoby 

odwiedzić inne miejsca 

pielgrzymkowe 

za granicą i tam szukać 

inspiracji. 

W projekcie są 

zaplanowane wizyty 

studyjne, podczas których 

partnerzy spotkają się 

na Słowacji i w Polsce, aby 

wymienić doświadczenia, 

zyskać nowe spojrzenie 

i inspiracje. 

2. Lokalni mieszkańcy 
Należy zaangażować 

społeczeństwo, 

młodzież, harcerzy, 

eRko [Hnutie 

kresťanských 

spoločenstiev detí – 

Ruch Chrześcijańskich 

Wspólnot Dziecięcych] 

itp. 

 

Cały proces partycypacji 

został zaplanowany w taki 

sposób, aby szeroko 

rozumiane społeczeństwo, 

a także interesariusze 

mogli uczestniczyć 

w przygotowaniu projektu 

i tym samym mieć wpływ 

na jego ostateczny kształt. 

W wielu działaniach 

projektu wezmą udział 

rożne podmioty 

i organizacje. 

3. Klub sportowy – 
przedstawiciel 

Remont kapliczek 

na trasach 

pielgrzymkowych 

prowadzących na Górę 

Maryjną w Lewoczy. 

Wiemy, że jest potrzebna 

na przykład kompleksowa 

rewitalizacja Alei Jana 

Pawła II wymagająca 

szczególnej uwagi oraz 

odrębnego projektu. 
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To cenna sugestia, którą 

zajmiemy się w przyszłości  

I. 2 b) [proszę wpisać pytanie/zagadnienie z „Internetowej prezentacji projektu 
i konsultacji on-line” z pkt I.2 b) powyżej] 

1. a) W punkcie I. 2 b) – Prezentacja projektu w formie informacji przesyłanej 

e-mailem miała na celu uzyskanie informacji zwrotnej, do czego służył 

ten sam kwestionariusz, który był częścią prezentacji w internecie 

opisanej w punkcie I. 2 a), zatem jego produkty są takie same jak 

umieszczone w niniejszej tabeli w punkcie I. 2 a). 

II. 2 
a) 

[proszę wpisać pytanie z części „Inne dodatkowe formy partycypacji z punktu 
II.2 a) podanego powyżej 

1. Odwiedzający miejsce 
pielgrzymkowe 

Zbudowanie 

dostępnych przez cały 

rok toalet; poprawa 

usług turystycznych 

świadczonych dla 

pielgrzymów również 

poza głównymi 

pielgrzymkami 

Uwzględniliśmy propozycję 

w projekcie – w Lewoczy 

zostanie zbudowane 

zaplecze dla pielgrzymów. 

Pielgrzymi będą też mogli 

korzystać z wypożyczalni 

rowerów elektrycznych. 

Lepszy zasięg i dostęp 

do informacji o usługach 

zapewni aplikacja, którą 

będzie można ściągnąć. 

Informacje o usługach 

i atrakcjach turystycznych 

znajdą się nie tylko 

w aplikacji, ale także 

na elektronicznych 

tablicach informacyjnych. 

Obiekt udostępniony dla 

pielgrzymów – zaplecze dla 

pielgrzymów – zostanie 

podłączony 

do ogrzewania. 

2. Odwiedzający miejsce 
pielgrzymkowe 

Zbudowanie ścieżki 

rowerowej Litmanová – 

Ľutina. 

Nie można zbudować 

ścieżki ze środków 

projektu; pomysł zostanie 
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zrealizowany z innych 

środków finansowych. 

Podana trasa zostanie 

w ramach projektu 

oznakowana jako Szlak 

Maryjny. 

3. Odwiedzający miejsce 
pielgrzymkowe 

Dokończenie ścieżki 

rowerowej w Ľutinie 

Pomysł zostanie 

zrealizowany z innych 

środków finansowych. 

4. Odwiedzający miejsce 
pielgrzymkowe 

Zapewnienie noclegów 

dla pielgrzymów. 

Takiego obiektu nie można 

zbudować ze środków 

projektu – nie jest 

działaniem 

kwalifikowalnym; noclegi 

zostaną jednak 

zapewnione z innych 

środków finansowych. 

5. Odwiedzający miejsce 
pielgrzymkowe 

Toalety, wejście 

do kościoła itp. bez 

barier 

architektonicznych. 

Propozycja uwzględniona 

w projekcie, wejście 

do toalet na Górze 

Maryjnej w Lewoczy będzie 

pozbawione barier 

architektonicznych. 

6. Odwiedzający miejsce 
pielgrzymkowe 

Należy uzupełnić 

brakujące gniazdka 

pozwalające 

naładować komórki; 

wyznaczyć miejsca 

z bezpłatnym 

dostępem do energii 

elektrycznej. 

Propozycja zostanie 

uwzględniona w projekcie 

poprzez zbudowanie 

zaplecza dla pielgrzymów 

w Lewoczy oraz stacji 

ładowania rowerów 

elektrycznych, w której 

będzie można naładować 

komórkę. 

7. Odwiedzający miejsce 
pielgrzymkowe 

Zapewnienie wody 

pitnej dla pielgrzymów. 

Propozycja zostanie 

uwzględniona w projekcie, 

w ramach budowy 

zaplecza dla pielgrzymów 

w Lewoczy. 
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II 2 b) 
[proszę wpisać pytanie z części „Inne dodatkowe formy partycypacji z punktu 

II.2 b) podanego powyżej 

1. Członkowie Grupy 
św. Jana Pawła II 

Członkowie tej grupy 

zgłosili propozycję 

włączenia do projektu: 

stacji ładowania 

rowerów 

elektrycznych, 

hulajnóg; pojawiły się 

też pomysły, żeby 

stworzyć aleję 

różańcową w pobliżu 

Krzyża Milenijnego i 

tablicy pamiątkowej; 

umieszczenie tablicy 

z informacjami 

o kościele i założenie 

kawiarni w kościele. 

Do uwzględnienia w 

projekcie: planujemy 

uwzględnić stację 

ładowania rowerów 

elektrycznych, hulajnóg,   

Na tym miejscu powstanie 

aleja różańcowa, 

uwzględniliśmy również 

w projekcie tablice 

informacyjne. Kawiarnia 

w kościele nie może 

powstać w ramach 

projektu. 

2. Członkowie Grupy 
św. Jana Pawła II 

Należy wyremontować 

i wyposażyć w sprzęt 

audiowizualny oraz gry 

towarzyskie 

pomieszczenie 

w dolnym kościele; 

stworzyć ścieżkę 

różańcową wokół 

kościołów. 

Osadzić tablice 

informacyjne, opisać 

Ścieżkę Maryjną 

i sporządzić jej mapę. 

Uwzględniliśmy propozycję 

w projekcie – świetlica 

zostanie wyremontowana. 

Zgodnie z tym, co zostało 

napisane w poprzednim 

punkcie, tablice 

informacyjne zostały 

uwzględnione w projekcie 

3. Członkowie Grupy 
św. Jana Pawła II 

Wyrazili także potrzebę 

poznania partnera 

wiodącego, miasta i 

bazyliki w Lewoczy. 

W celu wzmocnienia 

partnerstwa 

transgranicznego ujęliśmy 

w projekcie wizyty 

studyjne, które będą 

obejmowały wspólny 
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przejazd partnerów i 

spotkania na Słowacji oraz 

w Polsce. 

II 2 c) 
[proszę wpisać pytanie z części „Inne dodatkowe formy partycypacji z punktu 

II.2 c) podanego powyżej 

1. Towarzystwo Przyjaciół 
Iwonicza-Zdroju 

W celu wzmocnienia 

promocji Iwonicza-

Zdroju, ale także parafii 

i miejsc kultu Matki 

Bożej Uzdrowicielki 

Chorych uczestnicy 

zgłosili uwagę, że z 

historycznego i 

geograficznego punktu 

widzenia należy 

wymienić oraz osadzić 

tablice informacyjne w 

dwóch językach. 

Wielokrotnie wspominano 

o tablicach 

informacyjnych, więc 

uwzględniliśmy je w 

projekcie. Natomiast 

SMART rozwiązaniem 

będzie zainstalowanie 

terminali informacyjnych, 

które będą umieszczone 

w dwóch miejscach 

pielgrzymkowych: Lewoczy 

i Iwoniczu-Zdroju, a także 

na rynku w Lewoczy. 

2. Towarzystwo Przyjaciół 
Iwonicza-Zdroju 

Członkowie 

towarzystwa uważają, 

że najważniejszym 

punktem jest remont 

i renowacja kościoła 

oraz sali pod nowym 

kościołem, ponieważ 

są uważane za 

wizytówkę parafii, 

a także miasta. 

Uwzględniliśmy 

propozycję. W ramach 

działań projektu 

przeprowadzimy 

renowację starego kościoła 

oraz remont sali pod 

nowym kościołem. 

3. Towarzystwo Przyjaciół 
Iwonicza-Zdroju 

Członkowie 

towarzystwa 

zaproponowali, żeby 

przygotować 

i przeprowadzić 

rekonstrukcję 

historyczną, np. 

zaprosić partnerów 

projektu i media 

na wydarzenie 

Zgodnie z propozycją 

wydarzenie zostało 

włączone do działań 

projektu. 
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artystyczno-

historyczne 

4. Towarzystwo Przyjaciół 
Iwonicza-Zdroju 

Członkowie zgłosili 

potrzebę promowania 

lokalnych artystów 

poprzez organizowanie 

wystaw i targów. 

W ramach projektu 

zaplanowano Festiwal 

Kultury Maryjnej, podczas 

którego odbędą się 

wystawy rzemiosła, sztuki 

i kultury. 

II 2 d) 
[proszę wpisać pytanie z części „Inne dodatkowe formy partycypacji z punktu 

II.2 d) podanego powyżej 

1. Młodzież z Iwonicza-
Zdroju 

Ministranci 

zaproponowali, żeby 

wybrać się 

na wycieczkę 

do Preszowa i Lewoczy, 

gdzie z drużyną 

ministrantów z 

Lewoczy rozegrają 

mecz piłki nożnej. 

Planowaliśmy, 

by w ramach działań 

projektu zorganizować 

Międzynarodowy Dzień 

Rodziny w Lewoczy, 

w którym wzięliby udział 

także przedstawiciele 

polskiej strony. Zgodnie 

z propozycją możemy 

podczas tego wydarzenia 

zorganizować mecz 

piłkarski. 

2. Młodzież z Iwonicza-
Zdroju 

Ruch Światło Życie 

zwrócił uwagę, 

że dobrze by było 

zorganizować festiwal 

pieśni maryjnych dla 

dzieci i młodzieży 

uczęszczających 

do szkół w gminie 

Iwonicz-Zdrój. 

Przyjęliśmy propozycję 

i włączyli koncerty muzyki 

sakralnej w działania 

projektu. 

3. Młodzież z Iwonicza-
Zdroju 

Młodzież zwróciła 

uwagę na to, że salkę 

duszpasterską 

przeznaczoną 

na wspólne spotkania 

można zaadaptować 

Świetlica zostanie 

wyremontowana, ale 

w ramach projektu nie 

można w niej założyć 

kawiarni. W projekcie jest 
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na np. kawiarnię. 

W związku z tym, 

że jeżdżą na rowerach 

zastanawiali się, czy nie 

powinna powstać 

stacja ładowania 

rowerów 

elektrycznych. 

uwzględniony stojak 

na rowery elektryczne. 

4. Młodzież z Iwonicza-
Zdroju 

Dyskusje na temat 

ławek i terenów wokół 

kościołów. Propozycja, 

żeby powstało coś 

ciekawego, 

co łączyłoby się 

z elektroniką 

i telefonami. 

Przyjęliśmy propozycję 

i zaplanowali, że w ramach 

remontu kościoła zostanie 

też zagospodarowane jego 

otoczenie. 

W ramach projektu 

stworzymy również 

aplikację na komórki, 

z której będą mogli 

korzystać młodzi 

pielgrzymi. 

II 2 e) 
[proszę wpisać pytanie z części „Inne dodatkowe formy partycypacji z punktu 

II.2 e) podanego powyżej 

1. Parafialna Rada 
Duszpasterska 

Jej członkowie podali, 

że za najważniejsze 

zadanie uważają 

renowację starego 

kościoła; następnie 

rewitalizację terenu 

wokół starego i 

nowego kościoła. 

W ramach projektu 

zaplanowano remont 

kościoła wraz 

z zagospodarowaniem 

otaczającego go terenu. 

II 2 f) 
[proszę wpisać pytanie z części „Inne dodatkowe formy partycypacji z punktu 

II.2 f) podanego powyżej 

1.  Klub Seniora „SAMI 
SWOI” w Iwoniczu-
Zdroju 

Seniorzy postulowali, 

żeby w równym 

stopniu dbać o oba 

kościoły i by do obu 

zapewnić wygodny, 

Planujemy jedno dojście 

do obu kościołów i będzie 

ono pozbawione barier 

architektonicznych. 



   

 

20 
 

czyli bez barier 

architektonicznych, 

dostęp dla osób 

z niepełnosprawnościa

mi.  

Postulat zostanie 

uwzględniony w projekcie. 

2. Klub Seniora „SAMI 
SWOI” w Iwoniczu-
Zdroju 

Seniorzy zwrócili 

uwagę na to, 

że są potrzebne takie 

działania jak warsztaty 

czy spotkania 

wielopokoleniowe 

i zażądali, żeby 

seniorzy mieli dostęp 

do pomieszczenia pod 

kościołem, gdzie 

mogliby organizować 

takie spotkania. 

Uważają, że należy 

zorganizować 

warsztaty integracji 

społecznej. 

Dodaliśmy do działań 

projektu warsztaty dla 

różnych grup docelowych, 

w tym seniorów oraz 

umożliwiające spotkanie 

i zrozumienie 

międzypokoleniowe. 

Pomieszczenie pod 

kościołem zostanie 

po remoncie udostępnione 

seniorom. 

3. Klub Seniora „SAMI 
SWOI” w Iwoniczu-
Zdroju 

Seniorzy zwrócili 

uwagę na to, że należy 

zwiększyć liczbę 

aktywności, np. nordic 

walking, połączonych 

z poznawaniem 

okolicy, zabytków 

(dyskusja na temat 

stworzenia wirtualnej 

drogi krzyżowej 

dostępnej np. przez 

telefon). 

W ramach działań 

zrealizujemy różne 

warsztaty prozdrowotne, 

w tym nordic walking. 

Planujemy stworzenie 

wirtualnej drogi krzyżowej 

jako części aplikacji 

na telefon komórkowy. 

II 2 g) 
[proszę wpisać pytanie z części „Inne dodatkowe formy partycypacji z punktu 

II.2 g) podanego powyżej 

1. Towarzystwo 
Turystyczne Lewocza – 
przedstawiciel 

Przy dolnych toaletach, 

w miejscu przyszłego 

zaplecza dla 

Mur pozostanie, nie 

zostanie zburzony, obok 

niego powstanie wiata 
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pielgrzymów, 

po prawej stronie jest 

mur, prawdopodobnie 

jest to dawne 

schronisko, stacja 

wyciągu – „Mam 

nadzieję, że nie chcecie 

go zburzyć?” Należy 

tam umieścić mapę 

panoramiczną 

z opisem, jakie szczyty 

widać w oddali. Dobrze 

by było 

wyremontować, 

naprawić kapliczki 

na trasie do Tichégo 

Potoku lub umieścić 

na nich tabliczki i 

podać więcej 

informacji. 

na rowery. Nie uda się 

nam zrobić wszystkiego w 

ramach niniejszego 

projektu. Trasa w kierunku 

Tichégo Potoku na pewno 

zasługuje na szczególną 

uwagę. Uwzględnimy 

to w innych projektach. 

2. Stowarzyszenie 
Chrześcijańskich 
Seniorów i Obywateli 
Słowacji – przedstawiciel 

Czy w Lewoczy 

są zaplanowane 

ławeczki w alei? Jeśli 

tak, to powinny być 

one w jednym stylu. Na 

Górze Maryjnej nie ma 

stoiska z 

poczęstunkiem, 

ewentualnie automatu. 

W ramach projektu nie 

planuje się umieszczenia 

ławek wzdłuż alei, 

ponieważ najpierw trzeba 

rozwiązać kwestie 

własnościowe – aleja 

ma wielu właścicieli. 

Miasto Lewocza zamierza 

się tym zająć. Jeżeli chodzi 

przekąski, to podczas 

głównych pielgrzymek 

są one zapewnione, ale 

można się zastanowić 

i w przyszłości 

zainstalować jakiś automat 

z przekąskami. 

3. SP im. Gašpara Haina, 
przedstawiciel – 
przewodnik miejski 

Wspomniano 

o połączeniu wieży 

bazyliki św. Jakuba 

Zaakceptowaliśmy 

propozycję połączenia obu 

miejsc i zostaną 
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z Górą Maryjną. Czy 

to połączenie będzie 

oznakowane? Czy 

powstaną jakieś 

aplikacje? Mamy 

aplikację visit Levoča, 

czy będzie 

kompatybilna? 

zainstalowane terminale 

informacyjne, przy bazylice 

na Górze Maryjnej oraz 

koło bazyliki na placu 

Mistrza Pawła, które 

informacyjnie połączą oba 

miejsca. Planujemy 

stworzenie aplikacji 

mobilnej kompatybilnej 

z innymi aplikacjami, 

skonsultujemy z autorem 

aplikacji. 

4. Zarząd Parku 
Narodowego Słowacki 
Raj – przedstawiciel 

Czy w trakcie budowy 

dolnego obiektu nie 

dojdzie do wyrębu 

drzew? W wieży 

na pewno coś 

gniazduje, należy 

sprawdzić, co to jest 

i dostosować do tego 

projekt. Czy działa 

kanalizacja w tym 

budynku? 

Nie, w trakcie realizacji nie 

dojdzie do wyrębu 

żadnych drzew, a podczas 

projektowania i remontu 

pomieszczeń wieży 

zostanie uwzględniona 

możliwość gniazdowania 

ptaków. W tym budynku 

działa kanalizacja. 

5. stowarzyszenie OZ 
Cyklo Spiš Lewocza, OZ 
Zelená hliadka Lewocza 
– przedstawiciel 

Czy są tam planowane 

zamykane miejsca 

postojowe dla 

rowerów? Czy jest tam 

także zaplanowane, 

coś do przewijania 

dzieci? 

Tak, zaplanowano 

klasyczne stojaki 

na rowery, a w obiekcie 

pełniącym funkcję zaplecza 

dla pielgrzymów będzie 

pomieszczenie 

przeznaczone 

do przewijania dzieci. 

6. Stowarzyszenie 
AETERNAS – 
przedstawiciel 

Aplikacja mobilna 

powinna zawierać 

propozycje zajęć dla 

dzieci, czy 

współpracujecie 

Państwo z 

pedagogami? 

Podczas tworzenia 

aplikacji mobilnej 

będziemy współpracować 

ze specjalistami z wielu 

dziedzin (teologii, historii, 

edukacji…) 
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II.2 i) 
[proszę wpisać pytanie z części „Inne dodatkowe formy partycypacji z punktu 

II.2 i) podanego powyżej 

1. Przedstawiciel Lokalnej 
Organizacji Turystycznej 
[Oblastná organizácia 
cestovného ruchu – 
OOCR] Spisz – Pieniny 

Pytanie: Czy w związku 

z zaplanowanymi 

działaniami 

uzyskaliście Państwo 

zgody odpowiednich 

interesariuszy, przede 

wszystkim organizacji 

kościelnych 

działających 

w miejscowościach 

leżących na trasie 

szlaku? 

Tak, uzyskaliśmy zgody 

w sposób partycypacyjny 

podczas realizacji projektu 

pilotażowego. 

Stworzenie w Urzędzie PSK 

nowego Wydziału Turystyki 

ułatwi poznawanie terenu 

oraz zintensyfikuje 

współpracę 

z interesariuszami, a także 

wesprze Koncepcję 

rozwoju turystyki PSK. 

2. Przedstawiciel OOCR 
Północny Spisz – Pieniny 

Zalecenie: Ze względu 

na produkty wirtualne 

warto wspierać 

działania, które 

są na tym terenie 

tradycyjnie związane 

z pielgrzymowaniem, 

należy zwrócić uwagę 

na autentyczność, 

oryginalność tego 

terenu i nie wspierać 

czegoś, co jest 

sztuczne, fikcyjne, 

czegoś co jest 

nienaturalne. 

Panuje moda na zbieranie 

tradycyjnych opowieści, ale 

także tworzenie nowych 

produktów – np. Wirtualna 

droga krzyżowa dla dzieci, 

jest dostosowana do ich 

kompetencji cyfrowych, 

zgodna z nowoczesnymi 

trendami wytypowanymi 

przez pielgrzymów. SMART 

produkty dla dzieci 

i rodzin. Poznanie terenu 

i aspektu ideowego 

produktu to działania, 

które w najbliższym czasie 

będziemy opracowywać 

wspólnie z regionem. 

3. Przedstawiciel OOCR 
Region Šariš 

Sugestia: Czy w 

projekcie jest 

przewidziana 

digitalizacja 

konkretnych 

przedmiotów i 

Digitalizacja jest 

warunkiem i zostanie 

zapewniona w ramach 

projektu. 
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obiektów znajdujących 

się na trasie Szlaku? 

To lepsze rozwiązanie 

niż produkty wirtualne. 

Produkty regionalne też 

są przewidziane w 

projekcie, a ponieważ 

zmniejszą one 

antropopresję, są 

korzystne dla środowiska i 

umożliwią efektywniejsze 

zbieranie informacji. 

4. Przedstawiciel OOCR 
Region Šariš 

Pytanie: Kiedy Szlak 

Maryjny jest 

najbardziej obłożony? 

W jakiej porze roku? 

Czy ma sens ocieplanie 

budynków, jeśli 

największe obłożenie 

jest latem? 

Chcemy przygotować 

zaplecze, które umożliwi 

pielgrzymowanie także 

zimą, stworzyć kilka 

kategorii pielgrzymek, 

np.: pielgrzymki rowerowe, 

pielgrzymki zimowe, 

pielgrzymki na nartach. 

Trzeba będzie 

je zorganizować i zostało 

to uwzględnione 

w projekcie. 

5. Przedstawiciel OOCR 
Region Šariš 

Sugestia: Należałoby 

się zastanowić nad 

całorocznym 

pielgrzymowaniem. 

Bierzemy pod uwagę 

różne grupy docelowe 

pielgrzymujących, w 

dodatku należy rozróżnić 

pielgrzymowanie 

i odwiedzanie kluczowych 

miejsc na trasie, które 

odbywa się przez cały rok. 

6. Przedstawiciel OOCR 
Region Šariš 

Sugestia: Należy 

poszerzyć usługi, 

obecnie nie 

zaspakajają potrzeb 

odwiedzających 

i pielgrzymów. Jakie 

usługi mają być 

wsparte w ramach 

projektu?  

Jeżeli chodzi o 

podstawowe usługi, 

np. zakwaterowanie dla 

pielgrzymów, 

to w projekcie 

zaplanowano zbudowanie 

obiektu w Lewoczy, 

a w Ľutinie można znaleźć 

nocleg w obiektach 

nieobjętych projektem, 
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Gaboltov jest mniejszy, 

więc oferuje możliwości 

zakwaterowania 

w pobliskich 

miejscowościach, 

natomiast w Litmanovej 

pielgrzymi mogą 

przenocować w obiektach 

nieobjętych projektem. 

Inne usługi, 

np.: wypożyczalnia 

rowerów, serwis rowerowy 

itp. zaplanowano 

i uwzględniono 

w projekcie, można 

je poszerzać.  

7. Przedstawiciel OOCR 
Region Šariš 

Pytanie: Jakie działania 

marketingowe 

przewidziano 

w ramach projektu, 

np.: logo, marka, 

maskotka dla dzieci lub 

kolekcja figurek 

z różnych miejsc itd.? 

 

Logo już istniej, jeżeli 

chodzi o maskotkę dla 

dzieci to dziękujemy 

za podsunięcie pomysłu. 

Oczywiście planujemy 

współpracę w tym zakresie 

z interesariuszami z branży 

turystycznej. 

8. Przedstawiciel OOCR 
Šariš Bardejov 

Pytanie: Jakie kolejne 

kroki dotyczące 

interesariuszy, którymi 

są OOCR, zaplanowano 

na przyszły rok? 

Partycypacja była 

długotrwałym procesem, 

przez dwa lata zbieraliśmy 

propozycje zgłaszane 

przez pielgrzymów 

i ekspertów. Uważamy, iż 

dobrym pomysłem jest 

stworzenie grupy roboczej 

z udziałem przedstawicieli 

OOCR oraz innych 

interesariuszy, która 

w najbliższym czasie 

opracuje koncepcję 

pakietów produktów. 
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9. Przedstawiciel OOCR 
Šariš Bardejov 

Pytanie: W jaki sposób 

nowopowstały Wydział 

Turystyki PSK zostanie 

włączony do projektu? 

Wydział Turystyki powinien 

zachęcać interesariuszy 

do podjęcia współpracy 

z partnerami projektu, jest 

organem czuwającym 

nad opracowywaniem 

metodyki takiej 

współpracy. 

10. Niezależny ekspert – 
specjalista 

Propozycja: Stworzenie 

PLATFORMY 

KOMUNIKACYJNEJ, 

ściśle określonej 

swoim statutem. 

Zgadzamy się z propozycją 

i opracujemy metodykę 

takiej współpracy, która 

zapewni dwukierunkowy 

przepływ informacji. 

11. Niezależny ekspert – 
specjalista 

Propozycja: 

Współpraca podczas 

tworzenia projektów 

polegających 

na kooperacji 

poszczególnych OOCR 

mająca na celu 

stworzenie 

kompleksowej oferty 

dla kilku destynacji. 

To interesująca propozycja 

i będziemy wspólnie 

ją omówimy konsultować 

na przyszłych spotkaniach. 

12. Przedstawiciel OOCR 
Północny Spisz – Pieniny 

Pytanie: W jakie 

działania będziemy się 

mogli włączyć 

w ramach współpracy 

transgranicznej? 

W ramach projektu 

planujemy np. ewaluację 

Ewangelizacyjnej Trasy 

Rowerowej 

przeprowadzoną 

na potrzeby certyfikacji – 

przyznawania paszportów 

trasom rowerowym 

na słowacko-polskim 

pograniczu, przewidziane 

jest organizowanie 

transgranicznych 

wydarzeń kulturalnych 

(np. Dnia Dziecka). 
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Jesteśmy otwarci 

na propozycje. 

II 2 j) 
[proszę wpisać pytanie z części „Inne dodatkowe formy partycypacji z punktu 

II.2 j) podanego powyżej 

1. Przedstawiciel miasta 
Veľký Šariš 

1. Biorąc pod uwagę 

przebieg i długość 

Szlaku Maryjnego 

zalecam, żeby jego 

odnogę poprowadzić 

przez pasmo Stráže, 

które jest bardzo 

interesujące dla 

turystów. 

2. Proponujemy, żeby 

dodać schron dla 

rowerzystów. 

 

3. W aplikacji powinny 

znaleźć się także 

informacje o okresach 

wyrębu drzew i zrywki 

drewna w lasach, czyli 

ostrzeżenia. 

4. Księga znaku 

elementów małej 

infrastruktury jest 

znakomita, należy 

rozkolportować 

ją w terenie. 

1. Uwzględnimy informację 

w pakiecie produktów, 

jednakże Szlak Maryjny nie 

będzie przechodził przez 

to pasmo. 

 

 

2. W projekcie bardziej 

skupiamy się 

na pustelniach, bo mają 

głębszy aspekt duchowy. 

3. To chyba będzie 

niemożliwe, bo informacje 

są bardzo niepewne, 

roboty leśne zależą 

od pogody. 

4. Księga wraz z kartami 

technicznymi 

poszczególnych 

elementów będzie 

udostępniona wszystkim 

samorządom. 

2. Przedstawiciel znakarzy 
tras rowerowych 

1. Trzeba zaplanować, 

kto będzie zarządzał 

schronami, 

przystankami 

rowerowymi - ich 

utrzymanie jest wtedy 

zrównoważone. 

1. Zostanie 

to uregulowane w ramach 

współpracy partnerów – 

Regionalna Organizacja 

Turystyczna [Krajská 

organizácia cestovného 

ruchu – KOCR]. 
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2. Problem 

z wychowaniem 

ekologicznym, oświata 

i wychowanie 

ekologiczne powinny 

być wspierane 

w terenie. 

3. Zapotrzebowanie 

odwiedzających 

na single traile – należy 

uwzględnić w aplikacji. 

4. Należy wspierać 

tworzenie długich 

single trailów, aby były 

konkurencyjne, 

potrzebne 

są efektywniejsze 

działania promocyjne. 

2. Edukacja – 

zaplanowaliśmy 

w projekcie również taki 

typ działań. 

 

 

 

 

3. Uwzględnimy 

propozycję podczas 

tworzenia aplikacji. 

4. Uwzględnimy, położymy 

większy nacisk na działania 

marketingowe również 

w tej kategorii, 

zmodernizujemy 

i uzupełnimy oznakowanie, 

to temat na kolejne 

spotkanie. 

 

3. Przedstawiciel gminy 
Nová Ľubovňa 

1. Byłoby dobrze, 

gdyby trasy rowerowe 

nie były wytyczone 

na drogach 

dojazdowych, na 

których jest trudno 

manewrować sprzętem 

i maszynami. 

2. Na terenie naszej 

miejscowości trasa jest 

niewłaściwie 

wytyczona – 

proponujemy, żeby 

zbudować równolegle 

do drogi ścieżkę 

rowerową. 

1. Jest to możliwe tylko 

na niektórych odcinkach, 

należy wzmocnić edukację 

komunikacyjną na temat 

poruszania się ścieżkami 

rowerowymi oraz wybrać 

drogi o niskim natężeniu 

ruchu. 

2. Uwaga nie zostanie 

uwzględniona w projekcie, 

proszę spróbować uzyskać 

wsparcie w ramach 

naborów ogłaszanych 

w regionie. 
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3. To obszar chroniony 

– obszar szczególnej 

ochrony ptaków, 

co należy uwzględnić. 

3. Dziękujemy za 

ostrzeżenie. 

4. Przedstawiciel 
organizacji Lasy i Mienie 
Wojskowe Republiki 
Słowackiej (VLM) 

1. Problemem 

jest uregulowanie 

majątkowo-prawne 

dotyczące działek – 

planowanie 

przestrzenne 

i postępowania 

budowlane. 

2. Byłoby dobrze, 

gdyby odwiedzający 

dowiedzieli się z tablic 

informacyjnych, 

że są na terenie lasów 

wojskowych. 

1. Na razie, chcemy w 

ramach projektu jedynie 

uzupełnić znakowanie 

w lasach w okolicy 

Lewoczy, obecnie nie 

planujemy budowy altan. 

 

2. Informację 

tę uwzględnimy 

w projekcie, chcielibyśmy 

ją umieścić na tablicach 

informacyjnych oraz 

w aplikacji, ewentualnie 

również w ramach 

znakowania – temat 

na kolejne spotkanie. 

5. Przedstawiciel gminy 
Jakubany 

1. Gdy zostanie 

dokończona budowa 

trasy Eurovelo11 

dobrze by było nią 

poprowadzić Szlak 

Maryjny. 

1. Uwzględnimy 

tę propozycję. 

II 2 k) 
[proszę wpisać pytanie z części „Inne dodatkowe formy partycypacji z punktu 

II.2 k) podanego powyżej 

1. Lokalni mieszkańcy 
Zamontować 

sygnalizację świetlną 

na drodze prowadzącej 

na Górę Maryjną. 

Propozycja jest dobra, 

w znacznym stopniu 

rozwiązałaby problem 

ruchu dwukierunkowego 

na wąskiej drodze, niestety 

wykracza poza zakres 

projektu. Zajmiemy się 
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tą propozycją 

w przyszłości. 

2. Pielgrzym 
Należy zachować 

na Górze Maryjnej 

ciszę i spokój, po które 

ludzie tam przybywają. 

Cała nasza koncepcja 

opracowywana w ramach 

przygotowania projektu 

polega właśnie na tym, 

by zapewnić lepsze 

warunki ludziom 

odwiedzającym to miejsce 

pielgrzymkowe. Stworzymy 

zaplecze dla pielgrzymów, 

żeby mogli jeszcze głębiej 

przeżywać swoją 

pielgrzymkę. 

3. Organizacja kościelna – 
przedstawiciel 

Zwiększenie i promocja 

ruchu 

pielgrzymkowego 

w naszym regionie 

Projekt przyczyni się 

do poprawy warunków 

w danych miejscach 

pielgrzymkowych 

odwiedzanych przez 

wiernych, a w ramach 

działań będziemy 

promować projekt jako 

całościową koncepcję 

pielgrzymowania 

i wędrowania. 

4. Lokalni mieszkańcy 
Rozwój turystyki, 

poprawa 

infrastruktury, 

zaspokojenie potrzeb 

kulturalnych. 

Projekt odzwierciedla 

koncepcję rozwoju 

turystyki i poprawy 

infrastruktury w regionie. 

Wśród planowanych 

działań projektu znalazły 

się wydarzenia, które 

pozwolą lokalnym 

mieszkańcom zaspokoić 

potrzeby kulturalne. 

5. Pielgrzym 
Należy zwiększyć liczbę 

odwiedzających 

i podnieść standard 

Celem projektu jest 

poprawienie standardu 

infrastruktury oraz usług 
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infrastruktury oraz 

usług w miejscu 

pielgrzymkowym 

w Lewoczy. 

dostępnych w tym miejscu 

pielgrzymkowym, co 

pozwoli przyciągnąć 

większą liczbę 

odwiedzających. 

 


